

ABSTRACT**THE ANALYSIS OF JOURNALISTIC'S LANGUAGE OF CULTURE
RUBRIC ON FRANCE NEWS WEBSITES**

By
KUNTHI AFDALYA WILUJENG

This research aims to explain the characteristics of journalistic language, which consist of being concise, compact, simple, engaging, clear, and straightforward, on five French news websites: *Le Monde*, *Le Figaro*, *Le Parisien*, *La Libération*, and *La Croix*. The news selected for analysis is from the cultural rubric, particularly cinema. The data collection technique employed is content analysis. Subsequently, descriptive qualitative techniques are used to analyze the gathered data. The study's validity is ensured through theoretical triangulation and a reliability test for stability sum. The results indicate the presence of 52 data points representing journalistic language features, including 9 instances of concise journalistic language, 8 instances of compact journalistic language, 4 instances of simple journalistic language, 14 instances of engaging journalistic language, 12 instances of clear journalistic language, and 5 instances of straightforward journalistic language characteristics.

Keywords : French, French cultural news *website*, journalistic, journalistic language

RÉSUMÉ

L'ANALYSE DU LANGAGE JOURNALISTIQUE SUR LA RUBRIQUE CULTURELLE CHEZ LE SITES FRANCAIS

Par

KUNTHI AFDALYA WILUJENG

Cette recherche vise à expliquer les caractéristiques du langage journalistique, qui est composé d'un langage court, concis, simple, intéressant, clair et direct, sur cinq sites d'actualités français : *Le Monde*, *Le Figaro*, *Le Parisien*, *La Libération* et *La Croix*. Les nouvelles sélectionnées pour l'analyse proviennent de la rubrique culture, en particulier du cinéma. La technique de collecte de données utilisée est l'analyse de contenu. Ensuite, une technique qualitative descriptive est employée pour analyser les données collectées. La validité de l'étude est assurée grâce à la triangulation théorique et à un test de fiabilité pour la somme de stabilité. Les résultats de la recherche montrent la présence de 52 points de données représentant les caractéristiques du langage journalistique, comprenant 9 exemples de langue journalistique court, 8 exemples de langue journalistique concis, 4 exemples de langue journalistique simple, 14 exemples de langue journalistique intéressant, 12 exemples de langue journalistique clair et 5 exemples de caractéristiques du langage journalistique direct.

Mots-clés : Journalistique, langue journalistique, le Français, le site d'information culturelle français